
 

 

 

Prof. Alexander Klauser joins the Partnership at KNOETZL 

KNOETZL is pleased to announce that Hon.-Prof. Dr. Alexander Klauser will join our law firm as a 
Partner, commencing January 1, 2026. A recognized authority on civil procedure, insolvency law, 
collective redress, national and international cross border litigation and dispute resolution, 
Professor Klauser delivers more than four decades of elite-experience to the firm.  

Alexander has built a distinguished career as counsel, insolvency administrator, mediator, 
academic and practitioner in high-stakes proceedings. He is Honorary Professor of Civil Procedure 
Law at the University of Graz School of Law and has taught at major institutions throughout Austria 
and in the United States, including the University of Vienna, St. John’s University (New York), and 
McGeorge School of Law (Sacramento). His practice focuses on complex civil litigation, particularly 
in insolvency-related disputes, and class actions, as well as cases implicating complex international 
civil procedure, international insolvency and restructuring matters. He is also an active contributor 
to leading international organizations, including the International Bar Association (IBA), where he 
serves as UNCITRAL Liaison Officer in the IBA’s Insolvency Section, and the International Insolvency 
Institute. 

With leadership roles in top tier Austrian firms, extensive public-sector and academic experience, 
and a track record marked by excellence, Alexander is a natural supplement to KNOETZL’s 
capabilities as Austria’s leading firm for important and sophisticated dispute resolution. 

“I am very pleased to join KNOETZL. The firm stands for excellence in complex dispute resolution, 
and its focused, collaborative approach aligns closely with my own professional values. I look 
forward to contributing my experience to a team that consistently sets national and international 
standards”, states Alexander Klauser. 

Bettina Knoetzl, co-founding partner and head of the firm’s Litigation Practice emphasizes “Having 
collaborated with him on major, high-profile cases in the past, we know first-hand the precision, 
depth of expertise, and the clarity of judgment he brings. His arrival is an important step for our 
firm and a true benefit to our clients. We are truly pleased that he is now part of our team.” 

Reflecting on the broader impact of the firm, Florian Haugeneder, founding partner and co-head of 
International Arbitration Practice adds “Alexander’s addition to our partnership represents a 
notable enhancement of our expertise in complex cross-border litigations and arbitrations, most 
notably in our insolvency matters. His perspective will further expand the range and depth of our 
dispute resolution offering.” 

 
For further information please contact 
Eugenia Mocanu 
Legal Marketing Director 
Eugenia.mocanu@knoetzl.com 
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Prof. Alexander Klauser verstärkt die Partnerschaft von KNOETZL 

KNOETZL erweitert seine Partnerschaft um einen der renommiertesten Experten im 
österreichischen und internationalen Verfahrens- und Insolvenzrecht: Hon.-Prof. Dr. Alexander 
Klauser tritt mit 1. Jänner 2026 als Partner in die Kanzlei KNOETZL ein. Als ausgewiesene Autorität 
im Zivilverfahrensrecht, Insolvenzrecht, kollektiven Rechtsschutz sowie grenzüberschreitenden 
Streitigkeiten bringt Prof. Klauser mehr als vier Jahrzehnte hochkarätiger Erfahrung in die Kanzlei 
ein. 

Prof. Klauser hat in seiner Tätigkeit als Rechtsanwalt, Insolvenzverwalter, Mediator und 
akademischer Lehrer und Fachpublizist über viele Jahre hinweg Maßstäbe gesetzt. Er ist 
Honorarprofessor für Zivilverfahrensrecht an der Universität Graz und lehrte an führenden 
Institutionen in Österreich und den USA, darunter die Universität Wien, St. John’s University (New 
York) und die McGeorge School of Law (Sacramento). Seine Tätigkeitsschwerpunkte umfassen 
anspruchsvolle zivilrechtliche Streitigkeiten, insbesondere Schadenersatz-, Verbraucher- und 
insolvenznahe Verfahren, das internationale Zivilverfahrensrecht, kollektive Rechtsdurchsetzung, 
internationales Insolvenzrecht und Restrukturierung. Darüber hinaus engagiert er sich aktiv in 
renommierten internationalen Fachgremien, darunter in der International Bar Association (IBA) als 
UNCITRAL Liaison Officer der Insolvency Section, sowie im International Insolvency Institute. 

Mit seiner langjährigen Erfahrung als Partner in österreichischen Kanzleien und seiner Tätigkeit im 
öffentlichen Bereich bringt Prof. Klauser genau jene Perspektive mit, die unsere Arbeit in 
komplexen Streitbeilegungen entscheidend erweitert. 

„Ich freue mich sehr, als Partner ein Teil des Teams von KNOETZL zu werden. Die Kanzlei steht für 
höchste Qualität in der komplexen Streitbeilegung, und ihr klarer, kooperativer Ansatz entspricht 
meinen beruflichen Grundsätzen. Ich freue mich darauf, meine Erfahrung in ein Team 
einzubringen, das national wie international Maßstäbe setzt“, erklärt Dr Alexander Klauser. 

Bettina Knötzl, Gründungspartnerin und Leiterin der Litigation Practice, betont:  

„Nach unserer erfolgreichen Zusammenarbeit in bedeutenden, aufsehenerregenden Verfahren 
wissen wir aus erster Hand, welche Präzision, Expertise und Urteilskraft Alexander Klauser 
einbringt. Sein Eintritt ist ein wichtiger Schritt für unsere Kanzlei und ein echter Mehrwert für 
unsere Mandanten. Wir sind stolz, ihn nun dauerhaft in unserem Team zu haben.“ 

Mit Blick auf die strategische Weiterentwicklung freut sich Florian Haugeneder, Gründungspartner 
und Co-Leiter der International Arbitration Practice:  

„Alexander Klauser verstärkt uns genau dort, wo internationale Streitigkeiten am 
anspruchsvollsten werden: im Schnittfeld von komplexem Verfahrensrecht, Insolvenz und 
Schiedsgerichtsbarkeit. Seine Aufnahme in die Partnerschaft erweitert unsere Expertise 
maßgeblich in grenzüberschreitender Litigation und internationalen Schiedsverfahren 
insbesondere bei insolvenzrechtlichen Fragestellungen. Seine Perspektive wird unser Angebot in 
der Streitbeilegung weiter ausbauen.“ 

 
Für weiteren Informationen wenden Sie sich bitte an: 
Eugenia Mocanu 
Legal Marketing Director 
Eugenia.mocanu@knoetzl.com 
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